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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

Hoci mnohí považujú 1 4.február (Valentín) za americký

komerčný sviatok, čoraz viac ľudí pociťuje v tento deň

potrebu vysloviť lásku o čosi hlasnejšie. Podľa pries

kumov oslavujú sviatok sv. Valentína až dve tretiny

Slovákov. Tento sviatok vraj vznikol na základe legen

dy o pohanskom kňazovi menom Valentín, ktorý žil v

Ríme, údajne v 3. storočí nášho letopočtu. Cisár Clau

dio vydal dekrét, ktorý zakazoval rímskym vojakom

uzavrieť manželstvo  vraj by mohli manželské rado

vánky spôsobiť rozptýlenie vojakov a neplnenie si vo

jenských povinností. Valentín aj napriek zákazu zami

lované páry sobášil . Keď to cisár zisti l , odsúdil ho na

smrť. Popravil i ho 1 4. februára 296 nášho letopočtu.

Pápež Gelasius ustanovil deň smrti sv. Valentína za

pamätný deň. Na jeho počesť sa stal 1 4. február dňom

zamilovaných a sv. Valentín sa stal patrónom zaľú

bených. Ak ste aj vy zamilovaní, môžete si prísť v tento

deň na námestie v Hnúšti vyjadriť lásku vypustením

lampiónu šťastia za príjemných romantických tónov.

Aj tento rok majú dievčatá vo veku od 1 4 do 24 rokov

možnosť prihlásiť sa do súťaže Miss Hnúšťa 201 9.

Chceš zažiariť pod svetlami reflektorov? Chceš byť hviez

dou galavečera? Pred samotným májovým galavečerom

sa zúčastníš dvojmesačného intenzívneho kurzu, počas

ktorého získaš potrebné sebavedomie a pocit jedineč

nosti . Obohatíš si svoj fotobook o profesionálne fotky a v

nádhernej róbe budeš kráčať po móle v plnej svojej krá

se. Všetky súťažiace okrem množstva zaujímavých cien

získajú najmä nezabudnuteľné zážitky a skúsenosti ,

spoznajú známe osobnosti zo sveta slovenského šoubiz

nisu a v neposlednom rade získajú priateľstvá na celý ži

vot. Odvážne a hrdé Hnúšťanky, ktoré sa neboja ísť za

svojím snom, sa môžu prihlásiť do konca februára osob

ne, v kanceláriách MsKS, alebo na msks@hnusta.org.

Neváhaj a staň sa MISS Hnúšťa 201 9 práve ty.

VALENTÍN v meste

MISS HNÚŠŤA 201 9

SÚŤAŽ NA STRANE 4!
Odpovedz správne na súťažnú otázku a vyhraj zaujímavu knihu.
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Informácia o činnosti primátora (december/január) predložená na MsZ 22.1 .201 9
Na úvod by som chcel poďakovať pani primátorke mesta
Tisovec Irene Milecovej, že nám zapožičal i svoj systém
nahrávania mestských zastupiteľstiev, ktorý na dnešnom
rokovaní budeme testovať a následne zakúpime vlastný
systém, aby sme viac priblíži l i rokovania občanom, tak
ako som to sľúbil vo svojom predvolebnom programe. Pô
vodne sme uvažovali nad profesionálnym hlasovacím
systémom spolu s videozáznamom, avšak bolo to pre
nás zbytočne nákladné, preto sme pristúpil i k podstatne
lacnejšej verzi i a počítač a kameru, ktorú na tento účel
zakúpime, môže využívať Mestský úrad i Mestské kultúr
ne stredisko na zdokumentovanie svojich aktivít a ponú
knuť verejnosti aj prvé videá zo svojich podujatí. Dnes je
môj 26. pracovný deň v úrade. V Hnúšti som bol 26 z 26
pracovných dní a mohol som tak aktívne vplývať na
množstvo oblastí, v tomto období predovšetkým na zimnú
údržbu, v rámci čoho som absolvoval viacero stretnutí na
Technických službách. Myslím, že sme na rozdiel od i
ných samospráv zatiaľ zvládl i situáciu dobre a aj keď má
me ešte nejaké rezervy, rád by som pochváli l prácu Te
chnických služieb mesta. Počas 26 dní som sa stretol s
kolegami starostami z Hrachova, Rimavskej Bane, Ri
mavských Zalužian, Rimavského Brezova, Klenovca, Ti
sovca a Rimavskej Soboty. Spoločne s primátorkou
Tisovca a starostami okolitých obcí riešime problém s ak
tuálnou Kolektívnou zmluvou, ktorú naši predchodcovia
nemenil i od roku 2004 a sú v nej zakotvené niektoré bo
dy, ktoré samosprávy stoja zbytočné peniaze a sú vysoko
nad rámec štandardného pracovnoprávneho vzťahu za
mestnanca a zamestnávateľa. Toto prejedanie financií
tiež plánujeme upraviť. Začali sme pracovať aj na tom,
aby sa do činnosti mesta zapoji lo viac aktívnych občanov.
Nábor do odborných komisií sme urobil i prostredníctvom
verejnej výzvy  vzali sme túto možnosť politickým stra
nám a dali ju do rúk občanom. Prihlási lo sa nám až 66
záujemcov a z tohto dôvodu na tomto rokovaní navrhnem
aj zvýšenie počtu členov komisií z radov neposlancov,
aby viac ľudí dostalo priestor pracovať pre mesto. Tak
ako som prisľúbil , myslíme aj na najmenšie mestské čas
ti , ktoré doteraz nemali žiadny orgán, ktorý by prinášal do
mesta informácie o ich potrebách. Preto na tomto rokova
ní navrhnem zriadenie desiatich Výborov mestských čas
tí, ktoré budú plniť úlohu pravidelného toku informácií me
dzi občanmi, primátorom a poslancami. Občania sa do
nich môžu prihlásiť až do konca januára prostredníctvom
verejnej výzvy. Pribl ižujeme aj činnosť mesta bližšie k
ľuďom. Okrem už spomenutých videozáznamov z roko
vaní Mestského zastupiteľstva je jedným z krokov aj roz
šírenie nákladu mestských novín a ich distribúcia priamo
do schránok domácností. Plníme tak požiadavku predo
všetkým pre našich starších občanov, pre ktorých je to
spolu s mestským rozhlasom jediný zdroj informácií o dia
ní v meste a sú na to zatiaľ vynikajúce odozvy. Pracuje
me aj na zriadení Klientského centra v rámci Mestského

úradu v Hnúšti, ktoré by uľahčilo občanom vybaviť pod
statnú časť dokumentov a úkonov na jednom mieste.
Pripravujeme aj prvé organizačné zmeny, ktoré majú
zvýšiť otvorenosť a dôveru ľudí v mesto a v Mestský
úrad v Hnúšti. Intenzívne pracujeme na návrhu rozpoč
tu, v ktorom začneme prvé šetrenie hlavne na chode
mesta a Mestského úradu. V budúcom roku, keď sa
podrobne oboznámim so všetkými výdavkami, by som
chcel ušetriť ešte viac, aby sme menej prejedali a viac
tvori l i a investovali . Pracujeme i na ďalších veciach,
ktoré mesto doteraz ignorovalo, napríklad v oblasti zís
kavania nových lekárov do nášho mesta a verím, že pr
vé výsledky tejto práce budeme môcť už čoskoro oz
námiť verejnosti . Ako primátor som za uplynulé dni ab
solvoval množstvo ďalších dôležitých stretnutí, z
ktorých spomeniem len hlavné témy  útulok, nové roz
delenie a koordinácia aktivačných pracovníkov, rozvoj
kúpaliska, rozvoj cestovného ruchu, ľadová plocha,
mestská kronika, situácia v priemyselnom parku, Dni
mesta, fungovanie Kultúrneho domu v Hačave, Domov
dôchodcov a samozrejme mnoho bežných stretnutí s
občanmi. Pri jal som aj vzácnu návštevu  podpredsedu
BBSK Romana Malatinca, s ktorým sme hovori l i o roz
voji cestovného ruchu. Navštívi l som riaditeľa organi
zácie CEROGEMA, ktorá koordinuje plnenie Akčného
plánu v okrese, hovori l i sme o možnosti čerpania ďal
ších finančných prostriedkov a podpore podnikateľov z
Hnúšte. Dohodli sme sa, že pre našich podnikateľov
urobia školenie s informáciami, ako sa môžu uchádzať
o finančnú podporu na rozvoj podnikania a tvorbu
pracovných miest. Ešte v decembri sa nám podari la aj
pekná charitatívna akcia, vďakai ktorej sme 70 chudob
ným rodinám, a v rámci nich 1 73 deťom, rozdali
množstvo šatstva od 66 darcov z Hnúšte i okolitých
obcí, vydari l i sa nám Vianočné trhy i si lvestrovské osla
vy. Čaká na nás množstvo zdedených neriešených
problémov. Spomeniem len tie najzávažnejšie: Z ohla
sovaných investorov do priemyselného parku prišiel v
minulom roku iba jeden a naopak, dvaja ukončil i svoju
činnosť, takže bilancia, ktorú sme prevzali , je nega
tívna. Problémy nastal i aj pri audite Mestského byto
vého podniku a situáciu je potrebné začať riešiť zásad
ným spôsobom a samozrejme nás čakajú aj ďalšie
veľké výzvy – rozširovanie pozemkov pre IBV, na ktorej
v minulosti nezačali ani základné prípravy, I I I . etapa
skládky odpadu, kanalizácia, domov pre seniorov a
bezpečnosť v miestnej časti Kolónia. Čaká nás veľa
práce, ale vnímam, že vysoké tempo, ktoré som si
nastavil , si osvoji l i aj poslanci mesta a rokovania s nimi
sú veľmi konštruktívne. Prvé dni vo funkcii hodnotím
ako úspešné, pokojné a som si istý, že takto mnohé
novinky a zmeny v meste vnímajú aj naši občania.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta
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23. januára sa konalo I . pracovné rokovanie Mestského
zastupiteľstva v Hnúšti , na ktorom mesto testovalo no
vinku  nahrávanie videozáznamu. Na stoloch pribudl i
mikrofóny a kamera spolu s ďalšou technikou, ktorú
nám na skúšku zapožičalo mesto Tisovec. Testovanie
dopadlo úspešne a tak mesto pristúpi k zakúpeniu
vlastnej techniky, aby si občania rokovania mohli po
zrieť v pohodlí domova. Aj takýmto spôsobom budeme
otvorenejší svojim občanom a je to zároveň ďalší splne
ný sľub primátora. Testovací záznam z rokovania si
môžete pozrieť na www.hnusta.sk.

Testujeme nahrávanie videozáznamu z rokovaní zastupiteľstiev

Mestské zastupiteľstvo zvoli lo pracovné komisie

Mesto Hnúšťa sa viac otvára občanom. Dôkazom sú aj
verejné výzvy na členov mestských komisií či výborov
mestských častí. Tieto zmeny samospráva zavádza pod
vedením nového primátora Romana Lebedu. Do komisií
mestského zastupiteľstva (MsZ) sa mohli odborníci z ra
dov občanov prihlásiť sami v reakcii na verejnú výzvu
mesta. „V minulosti členov do komisií navrhovali pol itic
ké strany za zatvorenými dverami. Odborníci, ktorí ne
mali kontakty na politické strany, pre mesto pracovať
nemohli . Toto sme chceli zmeniť, “ uviedol primátor. Po
čet prihlásených podľa neho predstihol očakávania. „Pri
hlási lo sa nám až 66 občanov, čo považujem za vynika
júce číslo. Je to rekordný záujem o dianie v meste,“ po
dotkol Lebeda, podľa ktorého sa inšpirovali napríklad aj
v Trnave, kde pred štyrmi rokmi takúto novinku zaviedol

nový primátor Peter Bročka. „Tam sa im vtedy prihlási lo
1 00 ľudí, u nás 66. Vzhľadom na to, že Trnava má 65
tisíc obyvateľov a my iba 7,5tisíc, to považujem za fan
tastické číslo. Vnímam ho aj ako prejav nadšenia obča
nov zo zmien, ktoré sa v meste po 1 6 rokoch dejú. Be
rieme moc z rúk politických strán a vraciame ju do rúk
občanom,” poznamenal primátor Hnúšte. Mestských ko
misií v Hnúšti bolo doteraz sedem a do každej bolo zvo
lených päť členov z radov neposlancov. V tomto voleb
nom období k nim pribudla Komisia cestovného ruchu, čo
je podľa Lebedu dôkazom, že mesto chce byť aktívnejšie
aj v tomto smere. Lebeda zároveň navrhne zvýšenie poč
tu členov komisií z radov neposlancov, aby priestor dos
talo viac aktívnych občanov.

Zdroj: Sobotnik.sk

Do komisií sa prihlási l rekordný počet občanov

•Komisia finančná: Ing. Danka Kiráľová, MPH (predseda), Hilda Ginisová (podpredseda), Ing. Ján Antal st. , Ing. Eva

Balciarová, Mária Kradláková, Roman Moncoľ, Ing. Juraj Remeň, Mária Zdechovanová.

•Komisia podnikateľskej činnosti a správy mestského majetku: Mgr. Grigori j Šamin (predseda), PaedDr. Marianna Ba

lašková (podpredseda), Peter Fačka, Mgr. Lucia Grešková, Marcel Kaločai, Igor Machyniak, Jaroslav Petrok, Ján Wagner

•Komisia cestovného ruchu a reg. rozvoja: Ing. Miroslava Vargová (predseda), Mgr. Martin Pliešovský (podpredseda),

Mgr. Viktor Brádňanský, Mgr. Martina Fecková, Mgr. Štefan Horváth, Jana Kišová, Bohuš Kováčik, Michal Macháček

•Komisia výstavby, úz. plánovania a živ. prostredia: Matúš Golian (predseda), Mgr. Grigori j Šamin (podpredseda), Ing.

Ján Antal, Ing. Martina Horváthová, Pavel Kyseľ, Ing. Michal Lumnitzer, Ing. Anna Miklová, Juraj Šutta

•Komisia školstva, kultúry a športu: Mgr. Marián Petrok (predseda), PhDr. Margita Féderová (podpredseda), Štefan

Bukviar, Mgr. Janka Cikraiová, Dušan Ďubek, Mgr. Lukáš Petrok, Mgr. Miroslav Štefániková, PaedDr. Eva Ulická

•Komisia sociálna, zdravotná a bytová: Mgr. Katarína Moncoľová (predseda), MUDr. Ľubica Zollerová (podpredseda),

Mgr. Martina Daniel isová, Mgr. Mária Demeová, PhDr. Erika Kováčová, Mgr. Elena Medveďová, Mgr. Marián Michalík,

Fi l ip Rohárik

•Komisia ochrany verejného poriadku: Janka Vinclavová (predseda), Erika Morová (podpredseda), Peter Brádňanský

ml. , Zdenko Búr, Kamil Hýbela, Pavel Polčáni, Radoslav Repka, Peter Vojtek

Poslanci MsZ na svojom zasadnutí dňa 23.1 . zvoli l i členov komisií a zároveň zvýšil i počet členov z radov neposlan

cov z 5 na 6. Pracovné komisie budú vo volebnom období 201 8 – 2022 pracovať v tomto zložení:

Ako na zastupiteľstve po hlasovaní doplni l primátor R. Lebeda, vzhľadom na veľký záujem a obmedzený počet čle
nov, bude kandidátom, ktorí neboli zvolení do pracovných komisií ponúknutá možnosť aktívne pomáhať mestu vo
Výboroch mestských častí v mieste ich bydliska.



Hnúšťanský hlas 2/201 9, strana 4

V ktorom roku bola poslaná táto pohľadnica?
Pošli správnu odpoveď na:

hnustanskyhas@gmail .com

alebo ju vlož do schránky

pri vchode do MsKS. Ne

zabudni pripísať svoj kon

takt, aby sme ťa v prípade

výhry mohli informovať.

Meno víťaza a správnu

odpoveď zverejníme v

nasledujúcom čísle. Rov

nako sa môžete tešiť aj na

novú súťažnú otázku.

Redakcia mesačníka

Hnúšťanský hlas

SÚŤAŽ  odpovedz správne na našu otázku a vyhraj knihu

Novým viceprimátorom bude Grigori j Šamin
Otázka pre primátora R. Lebedu: Na výber viceprimátora
ste si nechali niekoľko týždňov. Bolo to zložité rozhodnu
tie? „Viceprimátor je pozícia, ktorá síce nemá žiadne roz
hodovacie právomoci a je skôr reprezentačná, ale dobrý
zástupca dokáže primátora aj odľahčiť od niektorých po
vinností a priniesť nové impulzy. Zároveň som využil toto
rozhodnutie na deklaráciu toho, že si do novej funkcie ne
nesiem ego a som pre dobrú spoluprácu s poslancami
ochotný urobiť hrubú čiaru za niektorými zlými vzťahmi z
minulosti . Považujem to za rozhodnutie, ktoré zabezpečí
pokojnú atmosféru v meste na celé štyri roky. Pôvodne
som však chcel ponúknuť toto miesto inej poslankyni, tak
ako som to uviedol vo svojich predvolebných novinách.
Preniesol som sa aj cez skutočnosť, že táto poslankyňa
nakoniec verejne a jasne podpori la môjho protikandidáta
napriek tomu, že k jeho práci mala vždy množstvo výh
rad. Dodnes neviem, aké tlaky boli za týmto rozhodnutím,
ale snažil som sa to pochopiť. Následne však nastalo veľ
ké komunikačné nedorozumenie. 1 3. novembra som ju
oslovil s ponukou na stretnutie, kde som jej chcel miesto
viceprimátora ponúknuť. Na ponuku na stretnutie pani
poslankyňa reagovala až 28. decembra, teda o 5 týždňov
neskôr a 3 týždne po ustanovujúcom MsZ, kde som mal
už ohlásiť meno viceprimátora. To bol hlavný dôvod, pre
čo som začal uvažovať nad niekým iným. Určite uznáte,
že ak vám chce primátor ponúknuť vážnu funkciu, nie je
vhodné nechať ho 5 týždňov čakať. Ďalším dôvodom bola
primitívna antikampaň, ktorá sa voči tejto poslankyni roz
behla po voľbách. Niektorí, ktorí nevedeli uniesť prehru p.
Bagačku, jej ju nepochopiteľne dávali za vinu a ozna

čovali ju rôznymi hanlivými výrokmi. Anonymné plagáty
rieši la polícia a videl som, že neprimeraný politický tlak
zle znáša. Takéto tlaky by na ňu na pozíci i zástupcu
primátora mohli pokračovať a nerád by som bol, aby sa
na tejto pozíci i niekto nevedel sústrediť na prácu, alebo
cíti l nepríjemne. Tak, ako som sa cíti l pred časom ja.
Človek musí byť pripravený a obrnený voči intrigám a
klamstvám a ženy sú na toto citl ivejšie, ako muži. Sa
mozrejme, bolo dôležité urobiť také rozhodnutie, ktoré
by prinieslo pokojnú atmosféru a spoluprácu primátora
s poslancami. Svojím rozhodnutím vybrať si za zástup
cu pána Grigori ja Šamina chcem ukázať, že hrubú čia
ru za spormi z minulosti myslím úplne vážne, a že je
čas vrátiť sa k dobrej spolupráci, ktorú sme kedysi mali .
Vysvetl i l i sme si staré a niekedy aj zbytočné konfrontá
cie. Sám priznávam, že som niekedy jednal unáhlene a
nechal sa vyprovokovať k zbytočným konfl iktom. Člo
vek sa však vyvíja a so skúsenosťami by malo prichá
dzať aj viac pokory a rozvahy. Na spoluprácu s novým
viceprimátorom sa teším. Požiadam ho, aby ma odľah
či l od povinností hlavne v technickej oblasti , v ktorej nie
som odborník a on má dobré skúsenosti. Ide o priemy
selný park, výstavbu, final izáciu nových projektov a
technické rokovania. Týmto chcem p. Grigori jovi Šami
novi aj na tomto mieste pogratulovať k novej funkcii .
Nebude to ľahké, pracujeme v omnoho vyššom tempe,
ako to bolo v uplynulých rokoch."
Grigori j Šamin začne pre mesto oficiálne pracovať od 1 .
februára 201 9. Rozhovor s novým viceprimátorom
sprostredkujeme čitateľom v marcovom čísle novín.
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Základná škola Janka Francisciho Rimavského v Hnúšti

je už druhý školský rok zapojená do medzinárodného

projektu Erasmus s názvom Pod jedným nebom. V rámci

tohto projektu prebehlo tretie stretnutie všetkých zahra

ničných partnerov, tentokrát v macedónskom meste Ku

manovo. Štyria žiaci – Daniel Daniš, Natál ia Beňušová,

Ján Pastorek, El iška Pastorková, učiteľky anglického ja

zyka Mgr. Petra Kizeková, PaedDr. Vlasta Pliešovská a

riaditeľka školy PaedDr. Barbora Földiová tvori l i náš slo

venský tím. Okrem Slovenska sa na tejto výmene zúčast

ni l i žiaci a pedagógovia z Poľska, Turecka, Rumunska, a

samozrejme domáci, macedónsky tím. Žiaci bol i najprv

ubytovaní v rodinách svojich macedónskych kamarátov.

V škole bol pre všetkých zúčastnených pripravený zaují

psíkom iným smerom, aby sa nám náhodou nepohašte

ri l i . V mäkkom čerstvom snehu sa vyšanti l i psi aj deti .

Potom sme sa ešte poprihováral i tým v kotercoch, dal i

sme im piškótky a už sme museli ísť na vlak. Bola tuhá

zima, ale to nikomu nevadilo. Cestou domov sme sa

zastavil i na Zbojskej. Chutný obed na salaši, vyblázne

nie sa v snehu či výstup na rozhľadňu dotvori l i atmosféru

jedného super dňa. Deti mohli sedieť doma pri telke ale

bo počítači, ale nikto z výletníkov neľutoval, že sa roz

hodol inak stráviť prázdninový deň. Radosť v očiach

detí, smiech a dobrá nálada nás utvrdi l i v myšlienke, že

na budúci rok bude mať tento výletík repete.

Jana Paučová, CVČ

K Tuláčikom

Úspešný projekt základnej školy
mavý program. Žiaci pracovali v zmiešaných skupinách

a plni l i rôzne úlohy. Hravou formou si tak precvičovali

svoje komunikačné schopnosti. Vyučujúce si vymieňali

svoje skúsenosti pri výučbe anglického jazyka v

jednotl ivých krajinách. Veľkým zážitkom bola návšteva

mesta Ohrid. Ohridské jazero nie je len obľúbeným

výletným cieľom, ale pre svoju jedinečnosť sa dostalo do

zoznamu UNESCO. Hovorí sa o ňom ako o jednom z

najstarších a najhlbších jazier Európy. Všetci zahraniční

partneri konštatovali , že Macedónsko je nádherná

krajina s milými a pohostinnými ľuďmi a vynikajúcou

kuchyňou. Posledná zahraničná výmena v rámci

projektu sa uskutoční v Turecku, v júni 201 9.

PaedDr. Vlasta Pliešovská

Minulý rok, počas zimných prázdnin, CVČ zorganizovalo

pre členov CVČ a ich rodinných príslušníkov výlet do

psieho útulku Tuláčik v Brezne po prvý raz. Podujatie sa

vydari lo, a tak sme z neho urobil i tradíciu. Vo štvrtok, 3.

januára 201 9, sme opäť zavítal i k „tuláčikom“. Tento útu

lok prevádzkuje občianske združenie Tuláčik a v súčas

nosti majú v opatere viac ako 60 psíkov. Každý z nás im

niesol v batohu nejaké dobroty. Hneď zrána sme sa vo

vlaku dobre naladil i . Vozeň pripomínal včelí úľ. Všetci bo

l i plní očakávania. Len sme vkročil i do bránky a už nás

psíky vítal i svojím brechotom. Postupne sme sa zozna

movali s Bullym, Hugom, Baronom .. . Všetci bol i nádher

ní a radi by sme ich boli vzal i na prechádzku. Dievčatá,

ktoré tam pracujú, nám vybral i takých, ktorých venčenie

sme dokázali zvládnuť. Tak sa s nami prebehli Scotty,

Riki, Ťapko, Cleo . . . Museli sme ísť každá skupinka so Foto: autor článku

Foto: autor článku

Foto: autor článku
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Zdroj: mesto.hnusta.sk

Bujará zábava, fašiangové sprievody, uvoľnené spolo

čenské konvencie, šialené masky, vôňa šišiek a iných

trdičných dobrôt. Korene fašiangových zvykov siahajú do

dávnej minulosti slovanských pohanských rituálov. Fa

šiangy sú v podstate obdobím prechodu od zimy k jari a

odjakživa boli symbolom radosti , veselosti a hojnosti .

Zvyky a obrady fašiangového obdobia symbolizovali čin

nosti na zabezpečenie úrody a plodnosti. Pôvodne boli

Fašiangy známe ako mjasopust, ktorý označoval koniec

jedenia mäsa pred pôstom. Slovo fašiang pochádza z ne

meckého "vastschane", čo značí niečo ako "posledný

nápoj" alebo aj "výčap". Fašiangy taktiež označovali ob

dobie, ktoré ukončovalo priadky a za ktorým nasledovalo

tkanie. V tomto období sa uskutočňovala aj väčšina sva

dieb, odohrávali sa rôzne zabíjačky či tanečné zábavy a

prebiehali rôzne iniciačné obrady. Na dedinách usporia

davali mládežnícke zábavy, v mestách sa zas sprievody

vyznačovali maskami či chodením na chodúľoch. Viac

týždňový sviatok v minulosti začínal sviatkom Troch krá

ľov a končil o polnoci pred Popolcovou stredou. Toto ob

dobie predchádzalo štyridsiatim dňom pôstneho obdobia

Blíži sa čas Fašiang
pred Veľkou nocou, kedy sa má upustiť od jedenia

mäsa a preto sa fašiangy oficiálne považovali za svia

tok jedla. Jediným a hlavným účelom bolo dosýta sa

najesť. Fašiangové zábavy trval i od nedele do utorka,

niekde až do stredy (hovorievalo sa, že ak sú fašiangy

dlhé, vydajú sa aj škaredé dievky). Z komôr vtedy

zmizlo veľa mäsa, veľa pitia. Každý sa snažil užiť si

fašiangové zábavy ako najlepšie vedel. Veseli l i sa bo

hatí i chudobní, páni aj sluhovia, majstri či tovariši . Vy

vrcholenie fašiangových sviatkov bolo vo fašiangový

utorok, posledná muzika bola spojená s pochovávaním

basy. Pri tomto symbolickom pohrebe miestni občania

v prestrojení za farára, organistu a kostolníka uskutoč

ni l i obrad, pri ktorom bolo veľa plaču, smiechu a zába

vy všetkých prítomných. Popolcovou stredou začína

štyridsaťdňový pôst spolu so šiestimi nedeľami, ktoré

sa doň nezapočítavajú. V období po popolcovej strede

sa už neorganizujú žiadne zábavy a podľa kres

ťanských tradícií sa má vtedy človek pripraviť fyzicky aj

duševne na Veľkú noc spájajúcu sa so vzkriesením

Krista.

Mestské kultúrne stredisko v Hnúšti vás všetkých srdečne pozýva na Fašiangový sprievod mestom, ktorý sa zač

ne v utorok, 5. marca 201 9. Zraz je o 1 7 tej hodine pred Domom kultúry v Hnúšti , kde každý člen sprievodu

dostane šišku (za sponzorstvo ďakujeme pekárni MIVEPek Hnúšťa). Po sprievode pokračujeme zábavou a to od

1 8:30 hod. v prístavbe Domu kultúry, kde vás privíta tradičné hriatô a pampúšiky. Do tanca nám zahrá Dychová

hudba mesta Hnúšťa a Ľudová hudba folklórneho súboru Sinec, zaspievajú nám spevácke skupiny Skaliny a

Húžva. Počas večera sa môžete tešiť na netradičnú tombolu s tradičným príhovorom farára, ktorý vtipne spomína

na veci nedávno minulé. Pred polnocou sa všetci spolu rozlúčime s basou, ktorú uložíme na odpočinok.

Ste v dôchodkovom veku?

Chýba Vám spoločnosť ľudí?

Staňte sa členom JDS (Jednoty dôchodcov Slovenska)

a prežijete príjemné chvíle v kruhu seniorov.

Stretávame sa každý pondelok v prístave Domu kultúry

Janka FranciscihoRimavského v Hnúšti o 1 3:30 hod.

Spevácky zbor má nácvik každý štvrtok o 1 3:30 hod.

Predsedníčka klubu záujmovej činnosti seniorov, Mária Zdechovanová, Hnúšťa. Kontakt: 0903 1 76 947
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POZVÁNKA
Novovznikajúci turistický oddiel Vršok Rimavská Baňa

a Jozef Kušpál ml. Vás pozývajú dňa 23.3.201 9 na

0. ročník Jozefovského výstupu na rozhľadňu Vršok.

Program:

1 . Zraz účastníkov o 1 1 :00 hod.

pred Obecným domom

2. Privítanie účastníkov

3. Výstup na rozhľadňu

4. Občerstvenie

5. Vyhodnotenie

6. Ukončenie podľa nálady

Účastnícky poplatok na činnosť oddielu za občerstenie:

dospelí: 2, € , deti : 1 , €

Výstroj: dobrá obuv, pršiplášť, pitný režim

Povinná: dobrá nálada

Informácie: Jozef Kušpál

Školská 225/43

981 01 Hnúšťa

t.č. 047/ 433 3486 (volať po 20:00 hod.)

Prihlásiť sa je potrebné do 1 9. marca 201 9.

Občerstvenie bude len pre prihlásených.

4. januára sme si pripomenuli Svetový deň Brail lovho písma

Hnúšťanka Mirka Mušuková našla v Rimavskej Sobote

drahý mobilný telefón a prišla ho odovzdať na našu

mestskú políciu, pretože našim chlapcom dôveruje. Ma

j iteľa policajti našl i a telefón si prevzal. Bohužiaľ, pre

poctivú náležkyňu nenechal odmenu, a tak primátor

daroval Mirke za poctivé odovzdanie kávu a čokoládu.

Mirkin príklad je hodný nasledovania, ďakujeme!

Statočný čin Hnúšťanky

Od januára tohoto roku mesto Hnúšťa zriadi lo za Špor

tovou halou klzisko,ktoré je sprístupnené každý deň od

8. do 1 8. hodiny. Korčuľovanie na klzisku je bezplatné.

Dlho neváhajte a využite náš / váš malý zimný štadión

pod holým nebom, dokiaľ nám to počasie dovolí.

Klzisko v Hnúšti

Myslíme aj na miestne časti
V decembri 201 8 boli uskutočnené rekonštrukčné práce

verejného vodovodu z dôvodu jeho nefunkčnosti v

mestskej časti Hnúšťa  Hačava. Realizáciou sa prepo

j i l i jestvujúce funkčné časti vodovodu a šachty pred bu

dovou domu kultúry. Jeho následným napojením bola

privedená voda pre dom kultúry Hačava, budovu poľov

níckeho združenia a susediaci rodinný dom.

Foto: Anna Šutová

Svetová slepecká únia (WBU) v roku 2001 vyhlási la dá

tum narodenia Louisa Brail la  4.1 . 1 809, za Svetový

Brail lov deň. Francúzsky tvorca celosvetovo uznáva

ného slepeckého písma sa začal zaoberať myšlienkou

systému písma pre slepých už ako 1 2 ročný, pričom

prvá verzia písma bola zhotovená v roku 1 929. Brail le

pritom vychádzal zo systému zvukov, ktorý používala

francúzska armáda na komunikáciu v noci. Jednotl ivé

zvuky pritom nahradil písmenami a chýbajúce znaky

doplni l symbolmi. Louis Brail le pripravil nevidiacim ši

rokú cestu k poznatkom, vzdelaniu a kultúre, čím pod

statne prispel k ich sociálnej integrácii . Prvou knihou

napísanou v tomto písme sa stal i trojzväzkové Dejiny

Francúzska. V roku 1 844 nevidiaci na celom svete uz

nali Brai l lovo písmo za svoje. Louis Brail le zomrel ako

43ročný 6. 1 . 1 852. Slovenská knižnica pre nevidiacich

Mateja Hrebendu v Levoči (SKN) je jediná svojho druhu

na Slovensku. Je špeciálnou kniž

nicou a súbežne aj vydavateľstvom

periodických a neperiodických doku

mentov v špeciálnych formách

(Brail lovo písmo, zvukové nahrávky,

zväčšený typ čiernotlačového pís

ma, digitálne texty, rel iéfna gra

fika). Od 1 .1 . 1 999 je príspevkovou organizáciou Minis

terstva kultúry Slovenskej republiky. Jej služby využívajú

výhradne nevidiaci, slabozrakí a inak zdravotne pos

tihnutí občanina. Osobitosťou SKN je, že všetky doku

menty si musí vyrobiť sama. Naša Knižnica prof. Štefana

Pasiara spolupracuje so SKN v Levoči a poskytuje zvuko

vé knihy k vypožičaniu. Počas roka uskutočňujeme pred

nášky a čitatel ia majú možnosť k nahliadnutiu ukážok

dokumentov v Brail lovom písme. Vážme zrak a vychutná

vajme si každý deň pohľadom na krásu okolo nás. . .



Šteniatko hľadá nový domov

kumentov. Pri real izácii projektu sme sa zamerali na pro

fi l a potreby používateľov knižnice, ktorého súčasťou bo

la identifikácia akvizičných zdrojov, stanovenie spôsobov

akvizície, druhov, tematiky a používateľského určenia

dokumentov. Veríme, že prostriedky, ktoré boli poskyt

nuté pre splnenie našich projektových zámerov sa stanú

východiskovým predpokladom pre zvýšenie počtu čita

teľov a počtu výpožičiek. Naša knižnica používa automa

tizovaný knižničný informačný systém CLAVIUS, kde si

môžu naši čitatel ia objednať odloženie knihy a požičané

rezervovať na: https://kniznica.hnusta.sk/l .dl l?htm~baze.

htm. Všetky potrebné informácie o Knižnici prof. Štefana

Pasiara v Hnúšti nájdete na:https://mesto.hnusta.sk/mes

to/kultura/kniznicaprofpasiara/ a https://www.facebook.

com/kniznica.hnusta.3. V prípade akýchkoľvek otázok

nás kontaktujte. Tešíme sa na vás. Do čítania . . .
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Úspešný projekt „KNIŽNICA – BRÁNA DO SVETA KNÍH“ zrealizovaný
Knižnica prof. Štefana Pasiara v Hnúšti vo svojom pláne

činnosti vychádza zo strategických úloh slovenského kni

hovníctva v zmysle stratégie rozvoja slovenského kni

hovníctva na roky 201 5 – 2020, §1 2 Zákona č. 1 26/201 5

Z. z. a Metodického pokynu MK SR č. MK – 1 669 / 201 0

– 1 0/7472 z r. 201 0 k určeniu štandardov pre verejné

knižnice, na základe ktorých knižnica získava, spracúva,

uchováva, ochraňuje a sprístupňuje knižničný fond čita

teľskej verejnosti . V dôsledku neustále rastúcich cien

kníh hľadáme okrem rozpočtu z Mestského kultúrneho

strediska v Hnúšti aj iné zdroje financovania. Knižnica

vypracovala žiadosť o finančnú podporu z verejných

zdrojov poskytovaných Fondom na podporu umenia v

rámci výzvy č. 9/201 8: Program 5.1 .3 – Akvizícia knižníc

pod názvom „Knižnica – brána do sveta kníh“. Žiadosť

bola odbornou komisiou a rozhodnutím riaditeľa Fondu

na podporu umenia finančne podporená sumou 2 500 €.

Realizáciu predmetného projektu sme rozloži l i na tri eta

py. Prvú etapu sme realizovali v mesiaci september

201 8 a nakúpil i pre vás 1 45 kníh v hodnote 1 568,36 €. V

rámci prieskumu trhu a následnou zľavou pre knižnice

výška nákladov pre nás činí 1 254,65 €. Druhá etapa sa

realizovala v mesiaci december 201 8 a nakúpil i sme ďal

ších 1 1 2 kníh rovnako, so zľavou 20%. Výška nákladov

tak pre knižnicu činí 1 061 ,08 €. Poslednú etapu sme rea

l izovali v mesiaci január 201 9. Nakúpil i sme 39 kníh.

Výška nákladov činí po 20 % zľave 367,84 €. Vďaka do

tácii /2 500 €/ a spolufinancovaniu projektu /1 83,57 €/

sme rozšíri l i knižničný fond našej knižnice o 296 exem

plárov s tematickým zameraním: beletria pre dospelých,

náučná literatúra pre dospelých, beletria pre deti a mlá

dež a náučná literatúra pre deti a mládež, čím sa zvýšila

pridaná hodnota našej knižnice v poskytovaní výpožič

ných služieb. Hlavným zámerom projektu bola obnova a

rozvoj kultúrneho dedičstva prostredníctvom akvizičnej

činnosti knižnice so zreteľom na územný dosah jej pô

sobnosti a to nákupom knižničného fondu. Výstupom

projektu sú nakúpené knižničné jednotky a tým rozšírený

knižničný fond našej knižnice v zmysle strategických do

„ Knižnica – brána do sveta kníh“

– úspešný projekt z verejných

zdrojov podpori l

Fond na podporu umenia.

Tento pribl ižne 8týždňový chlpáčik, kríženec, bol nájdený premrznutý a uplaka

ný na ulici . Je odčervený, odblšený, očkovaný a čaká v dočasnej starostl ivosti

na adopciu. Keďže je to len šteniatko, ľahko si u vás osvojí správne návyky a

určite bude pravý parťák do vašej rodiny.

V prípade záujmu alebo pre viac informácií kotaktujte pani Annu Krankušovú na

telefónnom čísle 0905 877 674, alebo Miroslavu Hochmanovú  0904 038 848.

Zdroj: Miroslava Hochmanová, Foto: Anna Krankušová
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Čas plynie akosi veľmi rýchlo. Ani sme sa nenazdali a

máme za sebou ďalší rok plný turistických zážitkov. Je

len jeden deň v roku, kedy si naša turistická rodina za

sadne za jeden veľký stôl bez toho, aby musela do turis

tických topánok a bez batohu. Pospomínať, čo všetko

sme prešl i a videl i , v akom stave je naša pokladnička, čo

bude možné navštíviť tento rok, čo by bolo treba vylep

šiť. . . . Všetky tieto témy boli aktuálne na výročnej členskej

schôdzi, ktorá sa konala 1 1 . 1 . 201 9 v Prístavbe Msks v

Hnúšti. Bohatá účasť na akciách je dôkazom toho, že o

turistiku v našom mestečku je z roka na rok väčší záujem,

čo nás nesmierne teší. Nové akcie sa pripravujú na celý

rok, bez ohľadu na ročné obdobie s možnosťou vybrať si

túru ľahšiu, prípadne sa zúčastniť aj tých túr najnároč

nejších. Či už to budú túry v blízkom alebo vzdialenejšom

okolí. Vysoké Tatry, Nízke Tatry, Orava, Strážovské vr

chy, Slovenský raj, Slovenský kras. To sú výzvy pre rok

201 9. Stačí si vybrať. Ani tento rok na stoloch nechýbal

kotlíkový guľáš a množstvo sladkostí, o ktoré sa postaral i

členovia. Všetkým patrí veľká vďaka. Teší nás, že sme do

nášho klubu pri jal i ďalších nových členov.

Srdečne pozývame všetkých (členov aj nečlenov)!

evon, KST Hnúšťa

Čo bolo, čo nás čaká. . .

Rozprávková záhrada v MŠ Nábrežie Rimavy
Deti z Materskej školy Nábrežie Rimavy ĎAKUJÚ všet

kým dobrým ľuďom, ktorí im v roku 201 8 darovali 2% da

ne z príjmu za rok 201 7. Za Vašej výraznej pomoci pos

tupne premieňame našu starú školskú záhradu na “ROZ

PRÁVKOVÚ ZÁHRADU”, v ktorej deti majú obrovskú ra

dosť, možnosť zmysluplne tráviť čas a hlavne, rozvíjať si

svoje pohybové zručnosti a detskú bohatú predstavivosť

v rozprávkových domčekoch a hracích prvkoch.

Stolnotenisový turnaj v Hnúšti

Nový majster Hnúšte je známy. Rozhodlo sa o ňom v so

botu, (5.1 .201 9) na 1 5. ročníku stolnotenisového turnaja.

V hnúšťanskej športovej hale si v štyroch kategóriách

zmeralo si ly až 76 hráčov, z toho 44 registrovaných. „V

hlavnej kategóri i – v kategóri i registrovaných hráčov – bo

jovalo o titul v dvojhre 44 stolných tenistov z blízkeho

okolia, ale aj zo spišskogemerskej oblasti a z moravskej

obce Újezd, kde je na hosťovaní náš hráč Jakub Fil ipiak.

V prvej fáze boli rozdelení do dvanástich štvorčlenných

skupín. Prví traja zo skupiny postúpil i do vyraďovacích

bojov. Tam už postupovali iba víťazi. Každé zaváhanie

znamenalo koniec,“ ozrejmil organizátor turnaja Juraj

Remeň. Najcennejší titul majstra Hnúšte a putovný po

hár si napokon vybojoval domáci stolnotenista Ján Ki

zek, ktorý v súčasnosti háj i farby STK Magnezit Revú

ca. Ako najúspešnejší Hnúšťan si tiež odniesol aj po

hár predsedu AŠZ Rimavská Sobota Štefana Makšiho.

Striebornú priečku obsadil Peter Bukovič (STK Mag

nezit Revúca), bronz získal Ivan Kulich a štvrté miesto

Matúš Király (obaja STK LučenecKalinovo). Najlepší z

domácej Iskry boli Ján Čipka a Miroslav Bračo, ktorí sa

umiestni l i na 91 6. mieste.

Zdroj: echoviny.sk
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Pohľadnica z roku 1 907

• najúspešnejších športovcov v kategóri i žiačok a žiakov /od 1 .1 .2004 – do 31 .1 2.2007 /

• najúspešnejších športovcov v kategóri i dorasteniek a dorastencov /od 1 .1 .2000 – do 31 .1 2.2003/

• najúspešnejších športovcov v kategóri i dospelých /do 31 .1 2.1 999/

• najúspešnejších kolektívov /všetky vekové kategórie/

• najúspešnejších aktérov na úseku technické športové činnosti

Športovec roka 201 8 v Hnúšti
Vážení športoví priatel ia, predsedovia športových klubov, oddielov, telovýchovných jednôt, tréneri. Okresné

združenie telesnej kultúry Rimavská Sobota Banskobystrický samosprávny kraj a Mesto HNÚŠTA pripravuje

vyhodnotenie najúspešnejších športovcov a kolektívov za rok 201 8 regiónu GEMER – MALOHONT pod názvom

ŚPORTOVEC ROKA 201 8 okresu Rimavská Sobota a okresu Revúca Je to už 53. ROČNÍK tohto podujatia.

Vyhlasované budú nasledovné kategórie:

Ďalšími ocenenými môžu byť členovia jednotl ivých športových klubov, ktorí oslavujú nejaké jubileum alebo ako

funkcionári a tréneri dosiahl i nejaké významné úspechy vo svojej práci. Podmienkou zaradenia športovca a

kolektívu do návrhu na ocenenie je, že navrhovaný športovec štartoval za rok 201 8 za oddiel/klub/združenie, ktoré

má sídlo uvedených okresoch a aj to, že uvedený športovec dosiahol výsledky na Olympijských hrách, Majstrov

stvách sveta, Majstrovstvách Európy, Majstrovstvách SR, Medzinárodných pretekoch, Oblastných súťažiach.
Športovec rok 201 8 sa uskutoční 22. februára 201 9 o 1 7.hodine v Dome kultúry v Hnúšti.

Mgr. Marián Petrok

Júl iusovi Szökemu sa darí na bieloruských trávnikoch

Najvyššiu súťaž si už futbal ista zahral v troch krajinách.

Legionársky chlebík okúsil v dvoch. Záložník Júl ius Szö

ke má za sebou prvú sezónu v Šachťore Soligorsk. Do

Bieloruska si to namieri l po anabáze v Kazachstane, kde

si obl iekal dres Šachteru Karaganda. „V týchto končinách

mám tri mesiace na to, aby som sa zohral s mužstvom,

zoznámil sa so všetkým, keďže tak začína súťaž. Toto je

dobré. Niektoré veci bol i pre mňa v Bielorusku nové, ale

prakticky je to veľmi podobná krajina ako Kazachstan,“

povedal dvadsaťtriročný rodák z Hnúšte, bývalý mládež

nícky reprezentant. Keď prišiel do nového klubu, bol jeho

trénerom Poliak Marek Zub. „Poznal ma, mal o mňa zá

ujem. Trochu mi to na začiatku pomohlo. Po treťom kole

sme však mali iba jeden bod, nevydari l sa nám ani domá

ci pohár a funkcionár ho vyhodil . Jeho nástupcom sa stal

Rus Sergej Tušajev. Hrával som pod jeho vedením pra

videlne, chýbal som v zostave iba kvôli kartám. Som

maximálne spokojný, bola to úžasná sezóna. Veľkým

pozitívom bola aj tá veľmi dlhá séria bez prehry, ktorú

sme ťahali , trvala vyše dvadsať zápasov,“ vyjadri l sa

Szöke. Ako dodal, Šachťor obsadil druhé miesto. Ligo

vý primát získali hráči BATE Borisov. „Cieľom bolo vy

bojovať titul , ale nevydari l sa nám úvod súťaže. Po

troch kolách sme mali stratu na lídra osem bodov. Na

koniec predstavuje to druhé miesto maximum, čo sme

mohli dosiahnuť. S umiestnením tak bola spokojnosť,“

vyjadri l sa Szöke. Predstavil sa tiež v európskom pohá

ri, v ktorom Soligorsk stroskotal na Lechu Poznaň. Do

skupinovej fázy sa nedostal. V Bielorusku sa hrá sys

témom jar  jeseň. Futbalista, ktorý si zahral Fortunu l i

gu v Ružomberku, Zlatých Moravciach i v Podbrezovej,

hodnotí uplynulý ročník vysoko. „Bola to v mojom poda

ní určite najlepšia zesóna v kariére. Dúfa, že toto už bu

dem môcť hovoriť každý rok a budem sa posúvať len

hore.“ Nastupoval na post defenzívneho záložníka. Do

streleckej l istiny sa zapísal dvakrát. Podľa neho je naj

vyššia súťaž v Bielorusku pribl ižne na rovnakej úrovni,

ako tá v Kazachstane. „Bol to však krok do klubu, ktorý

celý funguje trochu lepšie,“ poznamenal Júl ius Szöke.

Navyše, hral o iné méty. Pôsobisko neplánuje zmeniť.

„Zostávam v Šachťore Soligorsk, kde mám zmluvu ešte

na rok. Ak by ma niekto chcel, musí ma vykúpiť, čo sa

pravdepodobne nestane.“

Zdroj: mynovohrad.sme.sk

Foto: archív J.S.
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Kick – Box Leon Hnúšťa v roku 201 8

Športový klub Kick – Box Leon Hnúšťa sa zaoberá prá

cou s mládežou, ale aj s dospelými cvičencami. V klube

je v súčasnosti registrovaných 30 aktívnych členov, ktorí

pravidelne trénujú v športovej hale, a to v pondelok, stre

du a piatok v čase od 1 7:30 do 1 8:45 hod. Cvičenci majú

možnosť trénovať samostatne, alebo pod vedením tréne

ra v miestnosti určenej na tréning bojového umenia, ktorá

sa tiež nachádza v športovej hale (v bývalej náraďovni,

pod schodišťom). Trénermi Boxu a KickBoxu sú Jozef

Vranec, Tomáš Rosiar a Ondrej Pupala, trénerom pre

ThaiBox je Martin Kocka. Dotáciu, ktorú nám mesto

Hnúšťa pridel i lo, sme v klube využil i na jednotl ivé súťaže

formou cestovných výdavkov, štartovného alebo na ná

kup tréningových pomôcok. Od mesiaca september tohto

školského roka pokračujeme s prácou v Centre voľného

času v Hnúšti, nakoľko nám detí v klube pribúda. Všetci

dobre vieme, že budúcnosťou sú práve naše deti, a preto

je na nás, tréneroch, aby sme vzorne a správne trénovali .

Tak budú môcť v budúcnosti reprezentovať naše mesto.

V minuloročnej hodnotiacej správe sme písal i , že našim

cieľom je dosiahnutie titulu Majstra Slovenska, čo sa nám

túto sezónu podari lo. Konkurencia je veľká, ale aj tak sa

naši športovci na jednotl ivých súťažiach nestrácajú a do

sahujú dobré výsledky. Patrí za to veľká vďaka pánovi

primátorovi a poslancom mesta Hnúšťa za poskytnutie

dotácií, ako aj vytvorenie kvalitných podmienok pre cvi

čencov v športovej hale. Rovnako chceme poďakovať pá

novi Jurajovi Šuttovi, s ktorým spolupracujeme pri riešení

športovej činnosti v priestoroch Športovej haly v Hnúšti.

Hnúšťanky sa pusti l i do hostiek odhodlane a s pekným

nátlakovým volejbalom založeným na útočnom servise,

ktorý nedovoľoval súperkám väčší odpor. Dievčatá sa

akoby zľakl i ľahkého víťazstva a začali hrať bojazl ivo a s

mnohými nevynútenými chybami. To všetko prinieslo do

radov Iskry zbytočnú neistotu a nervozitu, čo využil i host

ky na zisku setu. Do štvrtého setu sa domáce sústredil i

znova na svoju hru a Čadčiankam už nedovoli l i siahnuť

Iskre na zisk trojbodového zápisu za víťazstvo 3:0. Iskra

začala druhé stretnutie proti sústredenejšiemu súperovi,

čo sa ukázalo vysokým vedením Čadce v prvom sete a

vyzeralo to na víťazstvo súperiek. Domáce znova zaúra

dovali a obráti l i vývoj setu vo svoj prospech, čo im pri

» 20. januára 201 8 sa konalo v Trenčíne 1 . kolo Slo

venského pohára v KickBoxe, ktorého sa zúčastni l i aj

naši športovci z klubu KickBox Leon Hnúšťa. Umiest

nenie získali Damian Michalík, Damien Pavel Frgolec,

Juraj Hrivnák a Ján Radič.

» Dňa 1 8. 2. 201 8 prišiel do nášho mesta Vladimír

Konský, ktorý je bývalým členom a reprezentantom

športového klubu KickBox Leon Hnúšťa. Súťažil zaň v

rokoch 2006 až 2008, potom začal trénovať Thajský

Box v Banskej Bystrici a dosiahol vynikajúce výsledky

na svetovej úrovni. Napriek tomu nezanevrel na mater

ský klub a prišiel odovzdať svoje skúsenosti našim

športovcom. Vďaka svojim tvrdým úderom a kopom

dostal prezývku Terminátor. Jeho seminár na profesi

onálnej úrovni trval tri hodiny a pri jal i naň pozvanie a

športovci nielen z Hnúšte, ale i z Revúcej, Rimavskej

Soboty, Lučenca, Rožňavy, Jelšavy a Poltára. Zúčast

ni l i sa ho aj kluby z iných štýlov, a to Thajský Box, Ju

Jutsu, Taekwondo, Karate, Judo, MMA a Zápasenie.

» V sobotu, 24. marca 201 8, sa konalo v Prešove dru

hé kolo Slovenského pohára v KickBoxe. Za KickBox

Leon Hnúšťa sa ho s úspešným umiestnením zúčast

ni l i : Juraj Hrivnák, Karol Bonisch a Ján Radič.

» 9. júna 201 8 sa naši športovci zúčastni l i Majstrovstiev

Slovenska v KickBoxe v Michalovciach. Juraj Hrivnák

v Lightcontacte nedosiahol umiestnenie. V štýle Kick

l ight nás reprezentoval Ján Radič, ktorý sa po dvoch

vyhraných zápasoch stal Majstrom SR pre rok 201 8.

» V mestskej športovej hale v Hnúšti sa 1 0. novembra

201 8 uskutočnilo 3. kolo Open ligy SZKB, ktorého sa

zúčastni lo 70 pretekárov v 1 28 štartoch z 1 9 sloven

ských klubov a jedného poľského. Všetky výsledky

nájdete na portál i SZKB: www.sutazekickboxing.sk.

Jozef Vranec

nieslo vedenie 1 :0. Druhý set bol jasne v réžii domá

cich. Do tretieho setu Iskra vletela tvrdým servisom a

viedla 1 0:2. Pri vedení 1 7:6 sa zdalo, že sa nič ne

môže stať. Aj súperky pomaly skladali zbrane, vyzeralo

to na ich rezignáciu. Lenže domáce za sebou vy

produkovali spústu chýb, znervózneli a začala sa od

víjať dráma, ktorá sa skončila úspechom domácich a

víťazstvom 3:0. Iskra si takto upevnila výbornú tretiu

priečku v súťaži. Dievčatá si zaslúžia pochvalu za bo

jovnosť výkon najmä preto, že pre ochorenie chýbali v

zostave hráčky N. Piaterová a K. Jozefíková. Naj

bl ižšie Iskra cestuje do Krupiny, držíme im palce.

Štefan Majeský

Staršie žiačky si upevnil i tretie miesto v I . triede



Hnúšťanský hlas 2/201 9, strana 1 2

Hnúšťanský hlas
kultúrnospoločenský
mesačník obyvateľov
Hnúšte a okolia

Vydáva Mesto Hnúšťa
Francisciho 74
981 01 Hnúšťa
IČO 00 31 8 744

Redakcia: MsKS
Rumunskej armády 1 95

981 01 Hnúšťa

Náklad 2 500 ks
Telefón: 047/542 23 84
msks@hnusta.org
www.hnusta.sk
facebook:

Mestské kultúrne stredisko
v Hnúšti

Redakčná rada:
Zodpovedný redaktor:

Mgr. Diana Vojenčiaková
Technický redaktor:

Mgr. Michaela Siváková
Členovia:

PhDr. Margita Féderová
Ing. Oľga Maciaková
Mgr. Martin Pliešovský

Redakcia si vyhradzuje právo
upravovať príspevky.

Názory redakcie sa nemusia
zhodovať s názormi autorov
zverejnených príspevkov.
Redakcia nezodpovedá

za ich obsah.
Informácie bez uvedenia
zdroja: MsÚ, MsKS.

Tlač: NIKARA
M. R. Štefánika 25
963 01 Krupina
ISSN 1 339051 1

Registračné číslo MK SR:
EV 381 9/09

21 . február 201 9
1 6:00 hod.
vstupné 2, €

21 . február 201 9
1 9:00 hod.
vstupné 2, €

Piadinôžka

Zrodila sa hviezda




